
PROTOKÓŁ ZE SPOTKANIA KONFERENCJI DYREKTORÓW BIBLIOTEK UCZELNI
MEDYCZNYCH W DNIU 8 CZERWCA 2015 R.

Spotkanie odbyło się w Bibliotece Głównej Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego.

Udział wzięli:

Renata Birska - Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego w Lublinie

Dagmara Budek - Biblioteka Główna Pomorskiego Uniwersytetu Medycznego w Szczecinie Danuta
Dąbrowska-Charytoniuk - Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego

w Białymstoku

Anna Grygorowicz - Bibliotek Główna Gdańskiego Uniwersytetu Medycznego

Roma Hajduk - Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego w Poznaniu

Anna Uryga - Biblioteka Medyczna UJ CM

Irmina Utrata - Biblioteka Główna Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego

oraz Magdalena Kotlarek-Naskręt - Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego w Poznaniu

Dyskusja dotyczyła spraw bieżących:

1. Zgłoszono konieczność opracowania regulaminu korzystania z systemu dostarczania
elektronicznych kopii dokumentów doc@med. W dalszej części dyskusji podjęto także
problem obserwowanego od kilku lat znacznego spadku liczby usług wykonywanych w
ramach systemu. Zastanawiano się nad dalszym kontynuowaniem współpracy w jego ramach
oraz koniecznością renegocjowania umów z p. Piotrem Krzyżaniakiem, w celu obniżenie płat
wnoszonych przez biblioteki z tytułu użytkowania systemu (koszty obsługi rocznej w
większości bibliotek przekraczają kwoty, jakie biblioteki uzyskują za wykonywane usługi).
Sprawę poprowadzą biblioteki w Poznaniu i Lublinie.

2. W związku z pismem dyrektora GBL skierowanym do rektorów uczelni medycznych w
sprawie zaprzestania przekazywania do GBL drukowanych wersji rozpraw doktorskich i
przesyłania doktoratów w wersji elektronicznej jednoznacznie ustalono, że takie działanie nie
ma podstaw prawnych. Ze względu na obowiązuje przepisy prawa autorskiego, bez zgody
autora, ani uczelnie, ani biblioteki, nie mogą tego uczynić. Referat uwzględniający ten temat
zostanie przedstawiony na konferencji w Gdańsku przez dyrektora Bolesława Howorkę.
Niezależnie dyrektor Anna Uryga podejmie starania o uzyskanie odpowiedniej opinii prawnej
z Katedry Prawa Własności Intelektualnej UJ.

3. Kolejnym omawianym zagadnieniem był transfer danych bibliograficznych do PBN. W
większości bibliotek trwają przygotowania do przeniesienia tych danych, jednak problemem
wydaje się nieprzygotowanie samego PBN do takich działań. Dyrektor Anna Uryga zwróciła
uwagę na możliwość wykorzystania środków unijnych do realizacji tego zadania, w ramach
programu POWER, w ramach działania 3.4 - Zarządzanie w instytucjach szkolnictwa
wyższego. W ogłoszonym konkursie nr 1, w fiszce o typach projektów pojawił się punkt b),
następującej treści:

„narzędzi udostępniania informacji i danych o szkolnictwie wyższym tj. wsparcie rozszerzania
zakresu informacji przekazywanych przez uczelnie do systemu informacji o szkolnictwie



wyższym, wdrażanie systemów wspierania zarządzania finansami oraz informatyczne
wspieranie innowacyjnego procesu dydaktycznego ”.

4. Zobowiązanie p. Piotra Krzyżaniaka do przesyłania danych z kartoteki MeSH do NUKA.T nie
jest realizowane. Zapewnienie, że dane są systematycznie przesyłane nie znajduje
potwierdzenia w NUKAT. Proponowane jest przygotowanie aneksu do umowy określającego
konkretny termin wykonania tego zobowiązania przez p. Piotra Krzyżaniaka oraz
zobowiązanie do doprecyzowania w umowie co P. Krzyżaniak rozumie się przez licencję pod
względem prawnym.

5. Biblioteka w Lublinie została zobowiązana przez władze swojej uczelni do przeprowadzenia
szkoleń dla studentów polskich i zagranicznych w zakresie ochrony własności intelektualnej i
skierowała pytanie do pozostałych bibliotek czy mają doświadczenie w tym zakresie.
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